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       президент -  вето - коментар 

        

       Вчера се посегна на последното - на надеждата, коментира Румен Радев по повод 

отхвърленото вето върху бюджета на НЗОК  

               

       София, 15 декември /Лора Метанова, БТА/ 

        Надявам се и управляващите,  и българският парламент да си дават ясна сметка 

какво се случи през последните два дни, те са на път  да загубят своя човешки облик, 

коментира президентът Румен Радев по повод отхвърленото вчера от парламента вето 

върху бюджета на НЗОК за 2018 г. 

        Българите някак си свикнахме да ни се отнемат всички неща, касаещи нашето 

достойно съществуване в продължение на години -  и заплати,  и пенсии, и социални 

права, но вчера се посегна на последното - на надеждата, посочи Радев. Това е, което ме 

притеснява и то нямаше да бъде толкова цинично и брутално, ако  предния ден на 

заседание на МС в рамките на около час на масата се извадиха 740 милиона лева, 

хвърлиха се и изчезнаха по критерии и механизми, които са неясни, отбеляза 

президентът. Да, обществено значими проекти, основни пътища, да, едни фирми ще 

стават още по-богати, други хора ще стават още по-бедни и по-болни, допълни той. 

Нямаше да бъде толкова  цинично и брутално, ако партийните субсидии не бяха 

съизмерими и даже повече от тези 25 до 30 милиона лева, които не просто могат да 

спасят, а дават последна надежда на много хора, заяви държавният глава.  

        На въпрос дали вярва, че КС ще реши този въпрос той отговори, че не може да 

каже и това е въпрос на КС. Там има достатъчно компетентни съдии, но за мен са 

нарушени основни права на конституцията,  вярвам, че нашите конституционни съдии 

ще постъпят по съвест, а не под натиск, посочи Румен Радев.  

       /РУМ/ 

 

www.bnt.bg, 15.12.2017 г.  

http://news.bnt.bg/bg/a/daniela-daritkova-moratoriumt-vrkhu-lekarstvata-e-vremenna-

myarka 

 

Даниела Дариткова: Мораториумът върху лекарствата е временна мярка 

 

Мораториумът върху иновативните лекарства може да отпадне преди края на 2018 

година, ако у нас се постигне прозрачна лекарствена политика. Това заяви в "Денят 

започва" председателят на здравната комисия в парламента Даниела Дариткова. Към 

момента има забавяне с изграждането на системата за електронен търг на лекарства 

заради поредно обжалване. Именно електронната търговия с лекарства и електронните 

досиета на пациентите могат да гарантират прозрачната политика в този сектор. 

Даниела Дариткова, председател на здравната комисия в НС, ГЕРБ: Новите молекули ще 

навлизат в терапията на пациентите, ще бъде гарантирана тяхната употреба. На този 

стадий на заболяването, когато именно е необходимо тяхното включване, ще бъде 

гарантиран достъпът им до пациентите, които се нуждаят от тази терапия, всички тези 
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временни мерки могат да бъдат преустановени. Това е необходимо, защото гарантира 

сигурността на българските пациенти. 

Тя отбеляза, че 32 нови молекули са допуснати през 2017 г., те няма да се плащат от 

НЗОК през следващата година, но са налични. 

Даниела Дариткова, председател на здравната комисия в НС, ГЕРБ: Те са съвсем нови, 

те не са плащани въобще. Новите молекули ще се анализират и ще се прецени тяхното 

присъствие в терапевтичните схеми, трябва време да се разпишат терапевтичните 

стъпки. Не може да сме сигурни, че медикаментите, които се изписват и използват на 

пазара, стигат до българските пациенти. Всички лекарствата, с които се лекуват 

българските пациенти през 2017 г., ще бъдат заплащани и през следващата година. 

Тя поясни, че не бива да се експлоатират страховете на хората. 

Даниела Дариткова, председател на здравната комисия в НС, ГЕРБ: Имаме предвидени 

1 млрд. лева за лекарства. Имам 300 милиона за лечение на онкологични заболявания и 

не е абсолютна тази сума, в тези рамки трябва да направим възможното новите молекули 

да навлизат при ясни терапевтични индикации. Имаме информация от МЗ, че тези 

медикаменти, за които стана въпрос и в парламента, не са все още включени във 

фармакотерапевтичните ръководства. Ръководствата, които показват на кой етап от 

заболяването с какво точно трябва да е лекуван пациента. 

Председателят на здравната комисия обясни, че точният термин за мораториума е 

временна забрана за плащането на нови молекули през следващата година от НЗОК, 

което не е единствената забрана. Забранихме и касата да плаща за нови дейности и 

лечебни заведения през новата година, добави Дариткова. 

Даниела Дариткова, председател на здравната комисия в НС, ГЕРБ: Целта е да имаме 

една стабилна финансова рамка, която да позволи свършеното във времето от 

изпълнителната власт да се реализира. Имаме натиск от различните структури в 

здравеопазването - от една страна за включване на нови медикаменти, от друга - на нови 

дейности. Бюджетът трябва да е балансиран, за да издържи на всички предизвикателства. 

 

www.zdrave.net, 15.12.2017 г. 

http://www.zdrave.net/-/n4768 

 

МВФ: Здравеопазването е сериозен проблем в България 

 

Здравеопазването бе посочено от МВФ като един от проблемните сектори у нас, наред 

със съдебната система и проблема с липсата на квалифицирана работна ръка. 

Здравеопазването е сериозен проблем в България. То е много по-скъпо, отколкото 

ефективността, която отбелязва, коментира на заключителна за годината 

пресконференция ръководителят на Мисията на Международния валутен фонд у нас 

Йорг Декресин, цитиран от БНР. 

„Държавните и общински болници, които в момента са в много затруднено положение, 

трябва да бъдат преструктурирани, за да могат да продължат да работят. Териториалните 

дисбаланси в достъпа до медицинска помощ и прекомерното разчитане на болничната 

помощ вместо на доболничната и превенцията също са проблеми, по които трябва да се 

работи“, коментира още Декресин. 
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www.bnt.bg, 15.12.2017 г.  

http://news.bnt.bg/bg/a/borisov-izrazi-gotovnost-moratoriumt-za-lekarstvata-da-bde-

prerazgledan 

 

Борисов изрази готовност мораториумът за лекарствата да бъде преразгледан 

 

Премиерът Бойко Борисов изрази готовност мораториумът за лекарствата да бъде 

преразгледан. Той отбеляза, че по мнението на лекари лобизмът е в новите лекарства. 

Премиерът е в Брюксел на последната за годината среща на върха на лидерите на ЕС. 

"Приложиха румънския модел за шест години мораториум. Значи в една посока - 

румънският модел, в друга посока - румънският модел е грешен. Винаги съм бил 

диалогичен, толкова важни неща се случват в Европа, толкова добре стои страната, не 

виждам основание това да се говори в България", заяви Борисов по повод коментарите 

на опозицията. 

"Готов съм веднага да преразгледам, ако трябва и след среща с президента Румен Радев, 

мораториума за лекарствата. Ако в една трета в ЕС дадено лекарство се употребява, да 

го пуснем и ние на пазара", добави той. 

Премиерът сподели, че майка му е починала от рак, но преди това се е наложило за 

лечението ѝ да се купува скъпо ново лекарство. 

"Не искам да си играят със страховете на хората, ние сме прогнозируемо правителство, 

нация далеч над средно интелигентните хора. Щом в развитите страни е така - ако дадено 

лекарство го има в 1/3 от 28-те страни от ЕС, да го платим веднага. Не считам, че другите 

държави са лобисти или такива гадове, които искат да ни изкарат нас. Не е човешко така 

да се говори, но заради добрия тон, ще го вкараме пак в парламента и ще го решим", 

заяви Борисов. 

Той отбеляза, че в речта си пред Европейския съвет за финансовия съюз председателят 

на Европейската комисия Жан-Клод Юнкер е дал България за пример за финансово 

състояние. Председателят на Европейската централна банка Марио Драги е коментирал 

на същото заседание, че България е постигнала впечатляващи резултати. На фона на 

всичко това да излязат едни хора, които най-малкото имат дори морала да го говорят, не 

е честно, заяви министър-председателят. 

 

 
17.12.2017 г., с. 6 

 

ОБЯСНЯВАМЕ ИМ ПО ЧАТА КАКВИ СА СИМПТОМИТЕ 

 

Аптекари изместиха личния лекар 

 

Сайтове бълват плачи за грип, носят ни ги дo вратата 

 

ИВОНА ВЛАДИМИРОВА 

Фармацевти ни лекуват по интернет и дават съвети за това какво лекарство да изберем 

според симптомите ни. Това е една от най-новите екстри, които предлагат онлайн 

аптеките, показа проверка на „Телеграф". 

Тази година има бум на сайтовете, в които се продават илачи без рецепта и медицински 

изделия. Повечето от тях са пуснали опция „чат". По този начин всеки може да разкаже 

онлайн какви са оплакванията му и да получи съвет от аптекар какъв медикамент да 

използва. В условията обаче е посочено, че консултациите на фармацевтите не са 

обвързани с ангажимент към точна и пълна преценка на здравословното ни състояние. 
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Друга любопитна опция, която се предлага, е избор на илач според симптомите ни. Така 

например, ако натиснем опция „запушен нос", ни излизат всички капки и спрейове, 

подходящи за това състояние. 

Регистър 

В Изпълнителна агенция по лекарствата се води регистър, в който се вписват всички 

легални интернет страници. Общият брой на е-аптеките е 63, като първата такава е 

регистрирана през февруари 2012 г. През следващите месеци разрешение са получили 

още осем сайта, колкото е средният брой на годишните регистрации. В настоящата 2017 

г. обаче са се появили нови 19 онлайн аптеки. Повечето от тях вече са започнали да 

бълват прахчета против грип, спрейове за нос, таблетки за гърло и т.н. Любопитното е, 

че част от интернет аптеките дори са пуснали промоции на тези продукти. Освен 

сезонните лекове обаче, те предлагат също тестове за бременност, както и тест ленти за 

употреба на алкохол или наркотици. Наред с това по интернет можем да си поръчаме 

сексуални стимуланти, адаптирано бебешко мляко и дори ваксини. Много от онлайн 

аптеките залагат на хомеопатия, хранителни добавки и козметика. 

Доставка 

Някои предлагат доставка в рамките на деня, ако става въпрос за София, а други 

изпращат лекарствата до 2 дни след поръчката. Куриер носи до вратата закупените 

медикаменти, като за поръчки на по-висока стойност услугата е безплатна. Предлага се 

и експресно снабдяване. Едни сайтовете имат обявено работното време, както и часови 

интервал за приемане на поръчки. Други обаче са денонощни. Вариантите за плащане в 

повечето от тях са два - по банков път или с наложен платеж при доставката. 

 

www.nova.bg , 16.12.2017 г.  

https://nova.bg/news/view/2017/12/16/201486/ 

 

„Ничия земя”: Лекари изписват зелени рецепти без преглед 

 

Медикаментите с наркотични вещества вървят като топъл хляб 

 

Даниела Тренчева 

Скандални разкрития и разказите на наркозависими и дилъри за това как се получава 

зелена рецепта, дори без да се явяваш при доктор. Оказва се никак не е трудно. Понякога 

е нужна лична карта, понякога няколко чужди лични карти. При докторите се плаща 

между 10 и 20 лева за рецепта, разбира се, без касов бон и после от аптеката се взима 

палитрата от весели, приспивни или упойващи лекарства. Следващата крачка е 

препродажбата на наркозависими на до пет пъти по-високи цени. 

 „Всичко, оказва се, започва в кабинетите на лекари. Лекарствата, които съдържат 

наркотични вещества, се продават като топъл хляб, включително на разсрочено плащане. 

Оказа се, че  зелените рецептите се изписват бързо срещу 15 лева. Направи го една 

докторка, при която отидохме да попитаме за практиката ѝ и дали знае, че лекарствата, 

които изписва, попадат на черния пазар”, разказва авторът на разследването Даниела 

Тренчева. 

 „Определянето на цените, разбира се не е нито нередно, нито незаконно. Издаването на 

касов бон обаче не е с отложено действие. Мислехме, че зелените рецепти са с особен 

контрол - нали затова са зелени! Оказаха се – контролирани пожелателно”. 

 „Това е извадка от моментното състояние на българското здравеопазване. Ако докторите 

действително работят под такъв натиск и изходът е да дрогират с рецепти агресивните 

пациенти - състоянието на системата може да се определи като критично", още Даниела 

Тренчева 

http://www.nova.bg/
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www.bnr.bg , 17.12.2017 г.  

http://bnr.bg/post/100909997/kiril-ananiev 

 

Новите молекули и новите лекарства няма да се плащат от бюджета на НЗОК, 

лечението на хората ще бъде осигурено чрез бюджета на МЗ 

 

К. Ананиев: Държавата ще поеме финансирането на терапиии, за които няма 

алтернатива 

 

Няма да се закриват задлъжнели болници при планираното преструктуриране на 

здравни заведения с преобладаващо държавно участие 

 

Отново ще уточня, че не става въпрос за мораториум, а за временна едногодишна мярка 

за финансово стабилизиране на бюджета Националната здравноосигурителна каса -  но 

това не означава, че няма да осигурим лечението на всички български граждани, 

подчерта в интервю за предаването "Неделя 150"  министърът на здравеопазването 

Кирил Ананиев, който коментира темата за наложеното ограничение при финансирането 

на лечение от Касата с иновативни лекарствени молекули. Той обясни, че държавата ще 

поеме финансирането на терапиии, за които няма алтернатива, като комисия към 

здравното министерство ще преценява случаите:  

Ако има случаи в областта на онкологията, за които няма алтернативно лечение с 

лекарство, което да се реимбурсира от бюджета на НЗОК, тогава Министерството на 

здравеопазването ще поеме заплащането за този медикамент. За целта ще се създаде към 

министъра на здравеопазването специализирана комисия  - в състава и ще бъдат 

включени водещи специалисти в зависимост от конкретното заболяване. Това е един 

специален режим върху определянето на лечението и изписването на новите лекарства 

до доказване на тяхната ефективност и терапевтичен резултат.  

Новите молекули и новите лекарства няма да се плащат от бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса, но лечението на хората ще бъде осигурено от държавата чрез 

бюджета на Министерството на здравеопазването, посочи Ананиев и отново подчерта: 

Не бива да продължаваме да използваме термина мораториум, след като сме създали 

необходимата организация за лечението на хората... Новите молекули са 32. За 28 от тях 

има лечение и то на много високо европейско равнище, има ги лекарствата. Става въпрос 

за четири молекули, които ще трябва и да ги финансираме чрез бюджета на 

Министерството на здравеопазването -  става въпрос за лекарствата от тези четири 

молекули. 

Ако лечението за останалите 28 не докаже своята ефективност и се прецени от 

Комисията, че могат да се осигурят средства от бюджета за новите молекули от и тези 

случаи ще бъдат разглеждани от тази специализирана комисия, обясни още Ананиев:  

Тази специална комисия ще доказва ефективността на лечението и на самото лекарство, 

самия терапевтичен резултат, и когато това се докажем вече ще си влезе в реимбурсния 

списък на НЗОК. 

Ананиев определи като "подобрение в лечението на гражданите" вчерашното решение 

за преразглеждане на мораториума на лекарствата за редки и тежки заболявания. 

Здравният министър лично ще определя състава и ще наблюдава дейността на 

комисията, която ще се произнася за целесъобразността на дадено лекарство при всеки 

отделен случай. Министър Кирил Ананиев се ангажира да няма забавяне в процедурите: 

http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/post/100909997/kiril-ananiev
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Аз гарантирам за спешна процедура. Няма в никакъв случай да забавим решението на 

комисията. Лично ще наблюдавам този процес и ще стана гарант пред българските 

пациенти. 

Няма да се закриват задлъжнели болници при планираното преструктуриране на здравни 

заведения с преобладаващо държавно участие, увери здравният министър. По думите му, 

след проверки министерството е направило анализ за всяка една общинска болница и в 

петък на среща с кметове и Сдружението на общините са съгласувани конкретни 

нормативни промени и мерки за преструктуриране: 

Идеята е не да закриваме лечебните заведения, а наистина те да работят ефективно. Аз и 

моят екип започнахме проверка във всички държавни болници - с 50 и над 50 процента 

участие. Направихме анализ на тяхното финансово състояние, на техния мениджмънт и 

за всяка една държавна болница ние имаме конкретно предложение за преструктуриране. 

Спрямо общинските болници, ние може да подпомагаме този процес, да предлагаме 

необходимите мерки на кмета на общината или на Общинския съвет, но те вземат 

решението, защото са собственици. 

Още утре се започва с Ловешката болница, тогава ще бъдат обявени и резултатите от 

проверката в "Пирогов", каза още министър Ананиев. 

Цялото интервю е в звуковия файл. 

 

www.dnevnik.bg, 16.12.2017 г. 

http://www.dnevnik.bg/zdrave/2017/12/16/3098776_komisiia_shte_odobriava_novi_leka

rstva_za_onkobolni_po/ 

 

Комисия ще одобрява нови лекарства за онкоболни по време на мораториума 

 

Комисия към Министерството на здравеопазването ще одобрява купуването на нови 

лекарства за онкоболни пациенти, които нямат друг шанс за лечение. Това обясни пред 

"Дарик радио" министърът на здравеопазването Кирил Ананиев по повод спорния 

мораториум за финансиране на нови медикаменти от Националната 

здравноосигурителната каса (НЗОК) през 2018 г. 

Комисията ще заседава за всеки индивидуален случай, а лекарствата ще бъдат 

финансирани от бюджета на Министерството на здравеопазването, обясни още Ананиев. 

Така няма да бъде игнориран нито един болен пациент. Междувременно мораториумът 

за финансирането от НЗОК ще остане в сила, като парламентът ще може да го изменя, в 

случай, че даден нов медикамент се прилага поне в една трета от страните-членки на ЕС. 

От разговора, в който по телефон се редуваха ту премиерът Борисов, ту здравният 

министър, не се разбра дали настоящият списък с 28 лекарства ще бъде ревизиран още 

сега. Кирил Ананиев обаче настоя, че не става дума за мораториум, а за "едногодишна 

финансова мярка за стабилизирането на НЗОК". По-рано пред "Дарик" председателят на 

Народното събрание Цвета Караянчева от ГЕРБ заяви, че мярката, която причини 

възмущение, не е била добре разбрана от гражданите. 

"Нямаме проблем с финансовото осигуряване. Наблюдаваме процеса, ще се погрижим, 

даваме го в парламента, ако в една трета от държавите препаратът се ползва", заяви 

Борисов и увери, че няма нужда от притеснения. 

 

 

 

 

 

http://www.dnevnik.bg/
http://www.dnevnik.bg/zdrave/2017/12/16/3098776_komisiia_shte_odobriava_novi_lekarstva_za_onkobolni_po/
http://www.dnevnik.bg/zdrave/2017/12/16/3098776_komisiia_shte_odobriava_novi_lekarstva_za_onkobolni_po/
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18.12.2017 г., с. 16 

 

В разследване на „ Открито" по БНТ: 

 

Лъсна схемата с лекарствата на двете свати 

 

Веска Марешка и Нина Катченко в ревизия на НАП за източен ДДС 

 

НАП е направила и „насрещни проверки" на фирмите с аптеки 

 

Една дълго продължила ревизия на добре познатата ни фирма „Трейднет България" като 

голям играч на пазара на паралелния износ на лекарства, най-после- е приключила през 

месец септември т.г. 

Ревизията е установила ощетяване на държавния бюджет от „Трейднет България" с 

милиони левове, заедно с лихвите. 

Ревизираният период обхваща времето от 01.03.2012 год. до 30.06.2013 год. Тогава 

фирмата се е занимавала само с доставка на лекарства на аптеки в България. В началото 

на периода, собственик и управител на „Трейднет България", все още е била Веска 

Марешка - майката на зам.председателя на Народното събрание Веселин Марешки. От 

март до средата на месец септември, Марешка носи отговорност за бизнеса с лекарства 

на фирмата. След това тя продава „Трейднет България" на рускинята Нина Катченко и 

вече отговорността като управител е нейна през втората част на ревизирания период - от 

септември 2012-та до 30.06.2013 година. Нина Катченко е т.нар.,, сватя" на Веска 

Марешка, след като тя сама си призна по телефона в предишно разследване на 

предаването „Открито" че живее на семейни начала с бащата на Светлана Марешка - 

Александър Музюкин, в малкото селище Дубовка, край река Волга, в Русия. 

Ахчиева разкри схемата, при която са източени милиони левове ДДС, заедно с лихвите, 

при търговията с лекарства в аптеки на сегашни депутати от партия „Воля". 

Фирми, които притежават аптеки имат договор за доставка на лекарства от фирмата 

„Трейднет България". 

В този Договор, „Трейднет България" дава големи отстъпки от цените на лекарствата на 

аптеките - 20 процента, ако аптеката направи определен, голям оборот при продажбата 

на съответното лекарство. 

Впечатляващ е фактът, че в повечето случаи, изискваният оборот е непосилно голям за 

дадена аптека. 

Ако аптеката не го изпълни, тогава следва - неустойка. 

Тази неустойка, фирмата с аптека трябва да плати на „Трейднет България", ако не 

изпълни посочения оборот. 

След като аптеката, съвсем очаквано не изпълни оборота, тя връща 20 процента 

неустойка на доставчика „Трейднет България", върху всичко непродадено, но...без да се 

начисли ДДС 

Схемата е измислена така, че  да се избегне плащането на ДДС, защото в Закона за ДДС 

пише, че върху неустойките не се начислява ДДС. 

Но данъчните инспектори в случая явно са открили „скрито плащане" и затова са 

начислили ДДС. 

Росен Бъчваров от НАП потвърди в интервю, че „Трейднет България" е ощетила 

държавния бюджет с неплатено и невнесено ДДС, при търговия с лекарства. 
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В рамките на тази ревизия, НАП е направила и „насрещни проверки" на фирмите с 

аптеки. Това са т.нар. „Ихтимански фирми", защото се оказало, че по-голямата част от 

тези фирми с аптеки са регистрирани все в Ихтиман, на един и същи адрес - ул. „Цар 

Освободител" 103. 

 

Снимка на две колони - без текст 

 

Ихтиманските фирми 

 

В Ихтиман разследването на „Открито" установи, че имотът на ул.„Цар Освободител" 

103, на който са регистрирани няколко фирми с аптеки, всъщност е наследствен имот с 

къща на депутат от „Воля" Антон Дончев, който живее в София. 

Над 20-ина фирми са регистрирали през 2012-та година настоящите депутати от „Воля"- 

Андон Дончев и Гергана Стефанова. Част от тези фирми попадат в ревизията на НАП на 

фирмата „Трейднет България". 

Това са фирмите „Медифарм Ихтиман" със собственик и управител през 2012 год. и 2013 

год. - Андон Дончев и „ Фармация 2012",, Юнифарма"„,Интерфарм 2012" и„Демос 

Фарма"на Гергана Стефанова. 

В разследването на БНТ се проследява пътят, който е изминала фирмата „Медифарм 

Ихтиман", през годините и различните и собственици. 

В годишния финансов отчет на фирмата на Андон Дончев пише, че тази фирма разполага 

с 4 обекта - аптеки: една аптека в Сливен, една в Пловдив и две аптеки в София, едната 

от които в ж.к.„Люлин"4. 

 

Депутатът от „Воля" Андон Дончев прехвърля аптеки на Марешки 

 

Годишният финансов отчет на „Медифарм Ихтиман" за 2012 година например е бил 

заверен от управителя на счетоводна къща „Сити" -Светлана Марешка - съпругата на 

Веселин Марешки. Тя е заверявала финансовите отчети и на другите 20-тина фирми на 

депутата Андон Дончев. 

Фирмата работи две години с аптеките, но през 2014 година, Андон Дончев прехвърля 

аптеката си в„Люлин"4, на фирмата„Юнивърсъл Медикъл Трейд". Тя е представлявана 

от Светлана Марешка.Екипът на Валя Ахчиева откри аптеката в „Люлин" и се видя, че 

тя е с надпис аптека „Марешки". 

И други аптеки Дончев прехвърля на фирми на фамилията Марешки. А фирмите си, 

останали без аптеки, Андон Дончев продава. 

Оказа се, че една дузина фирми той продава през март 2016-та година на рускинята 

Мария Максимова Добрякова. Това са фирмите:,, Булвита 2012", „Комфортфарма", 

„Пейнековафарма", „ Булмедикс Ихтиман", „Фармакомерс", „Медика Ихтиман". 

Тогава Добрякова мести и седалището на фирмите на друга улица в Ихтиман - ул. 

„Хаджи Димитър"9. И Само след няколко месеца Мария например продава фирмата 

„Медифарм Ихтиман" на друга руска гражданка - Елена Матрьонина.Така Елена става 

собственик и на всички други „Ихтимански фирми". 

А сега, съвсем наскоро, в края на ноември т.г., Елена Матрьонина продава фирмата 

„Медифарм Ихтиман" на варненската фирма „Ларго"с управител Светлан Кулев. 

 

И тъща от Русия в бизнеса 

 

Защо Ихтиман е бил толкова привлекателен за сегашните депутати Андон Дончев и 

Гергана Стефанова, та там да регистрират десетки фирми с аптеки в цяла България? 
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Това попита Валя Ахчиева депутата от „Воля" Андон Дончев в Народното събрание, но 

той само измънка, че вече нямал фирми и трябвало да влиза в пленарната зала. Напълно 

замлъкна, когато Ахчиева му изстреля въпроса, кой го е запознал с рускинята Мария 

Добрякова, та на нея да продаде фирмите си? И се шмугна в залата. 

Ахчиева разкри шокиращия факт: Съпругата на депутата Дончев е рускиня - Надежда 

Викторова Дончева. Тя е получила документ за пребиваване в България преди доста 

години, а с Указ на Президента на РБ през 1999 година е получила и българско 

гражданство. Сред документите по преписката има имената на нейните родители - майка 

и се казва ... Мария Максимова, родена на 07.07.1947 година. 

„ Тъща! 70-годишната Мария Добрякова е тъща на депутата Андон Дончев!" - възкликна 

Ахчиева в ефир. 

И всъщност, Дончев е продал фирмите си на своята тъща, но без аптеките. А аптеките е 

прехвърлил на фамилията Марешки. 

И като бонус, вероятно е получил депутатство в сегашния Парламент, в партия „Воля". 

„ Истинска операция,, Сватя и тъща от Русия", в партия „Воля", с мирис на лекарства!" - 

заключи Ахчиева и поиска народните представители в Парламента да преразгледат 

въпроса с данъчната тайна. Дали не трябва тя да падне за тези, които ощетяват 

държавния бюджет? 

Защо да е тайна, кой извършва данъчни престъпления? 

Не създава ли тя корупционна среда? 

И кой печели от данъчната тайна? 

Този, който се крие в сянката и години наред и продължава да мишкува. 

А „евтините" лекарства в аптеки „Марешки" се оказват много скъпи за българите, 

всъщност. 

Защото бъркат дълбоко в държавния джоб, с източеното ДДС, по тази схема. 

 


